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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 11. 
napján 15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 

 
 
NAPIREND: 
1. Döntési javaslatok.  

- Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez 
- Megállapodás a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő intézmény 

átadás-átvételről 
Zárt ülés 
2. Döntési javaslat. 
- „Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában” történő részvétel. 
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299/2012.  Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével 

összefüggő költségvetéshez – a nemzeti köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC. törvény 97. § (24) bekezdés ab)  
pontja alapján meghozott döntésről    10. 

 
300/2012.  Megállapodás a köznevelési intézmények állami 
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 4 

Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 11. 
napján 15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat a rendkívüli testületi ülésen! Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre a 
meghívó alapján. Van-e más javaslat? Aki egyetért a napirendekkel, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 298/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
298/2012.(XII. 11.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. december 11-i 
rendkívüli nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
15.00 
1. Döntési javaslatok.  

- Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez 
- Megállapodás a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő intézmény 

átadás-átvételről 
Zárt ülés 
2. Döntési javaslat. 
- „Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában” történő részvétel. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Döntési javaslatok. 
- Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az értesítés miniszteri döntésről a jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első döntési javaslat hozzájárulás köznevelési intézmény 
működtetésével összefüggő költségvetéshez. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Számunkra kedvezőbb a 2 millió Ft vállalása.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2011-es költségvetési adatokat vettük figyelembe. Tegnap 
bent voltunk egyeztetésen a feladatokról és a létszámokról, amit a KIK-nek biztosítania kell, 
az a taneszközök sora. A taneszközök nagyon rövid szakasz, az összes többit az 
önkormányzatnak kell hozzárendelni. Nemcsak a fűtésről, világításról, vízről van szó, hanem 
az összes taneszköz biztosításáról is. Ez annyit jelent, hogy a székektől az asztalokig mindent 
az önkormányzatnak kell ehhez a rendszerhez biztosítani. Abban az esetben, ha az 
önkormányzat működteti, a fizikai létszám itt marad, ha a KIK működteti, akkor az 
egyeztetések során valószínűsíthető, 7 főt átvesznek, de ebből akár lehet 6 fő is, mert most 
nem tudjuk, hogy a 20 %-ot hogyan kell értelmezni. Abban az évben, amit figyelembe 
vettünk, nagy mennyiségű eszköz beszerzésére nem került sor, kb. 1 millió Ft összegben. Ha 
probléma van, valami hiányzik, abban a pillanatban mondhatják, hogy az önkormányzat 
szerezze be, mert a működtetésnek nincs minden feltétele meg. Gondolkodtunk azon, hogy 
majd pályázunk, és eszközöket szerzünk be, de azt sem lehet előre tudni, hogy ha most a KIK 
működtet és pályázhat, akkor vajon kit vesznek elsőrendűnek. Például óvoda pályázat esetén 
is, mivel társulásban működtetjük, nyertünk és felújíthattuk, de például Maroslele nem 
társulásban működteti, így ki volt a pályázatból zárva. Nem tudjuk előre. Nem úgy jelentem 
ki, hogy ez biztos így lesz, de akár ilyen is lehet. Ez most az önkormányzatnak 24 millió Ft-ot 
jelent és így gyakorlatilag minden feladatot átvesznek. A legnagyobb probléma számunkra a 
Sportcsarnok működtetése, mert a tegnapi egyeztetésen is elhangzott, hogy ameddig az iskola 
veszi igénybe az rendben van, ezen túl még későbbi órákban is talán lesz lehetőség, hogy 
tömegsportra használják. Ezt már csak önköltségi áron tehetik meg a kiszomboriak és 
valószínű a szombati, vasárnapi nyitva tartások nem lesznek lehetővé téve. A bérlakásokat ki 
tudjuk majd venni belőle, ez hangzott el és a Móricz utcai lakást is, mert az nem a 
feladatellátást szolgálja. Most leltárakat kell készítenünk, kiszedjük az összes olyan dolgot, 
ami biztos, hogy nem szolgálja már az oktatást, ezért selejtezünk. Csak azok az eszközök 
maradnak bent a leltárakban, amik jó állapotúak, használhatóak. Egész hétvégén, pénteken, 
szombaton, vasárnap dolgoztak az iskolában, hogy ezek elkészüljenek. Az a feladatom, hogy 
ezzel a leltárral, illetve személyi listákkal csütörtök reggel menjek a megállapodást aláírni. Az 
Állam végül is átvállalja 2 millió Ft-ért. Sándorfalvának kb. 5 millió Ft-ot kell fizetnie, de ott 
600 fős az iskola. Apátfálvának 1.370.000,- Ft-ot, Földeáknak 1.400.000,- Ft-ot, 
Domaszéknek 2.300.000,- Ft-ot, ott ugyanekkora az iskola. Csanádpalotának 1.900.000,- Ft-ot 
kell fizetnie, valószínű átadják, mert a kétféle működtetés nem igazán szerencsés. A másik 
probléma, rá is kérdeztem, hogy a Magán Zeneiskolával mi fog történni. Talán a második 
félévben működni fog, de utána már azt is át fogják valamilyen szinten gondolni, hogy milyen 
módon vehetik igénybe és hogyan. Képviselő-testületé a lehetőség. Vélemény, észrevétel? 
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Balázs Zoltán képviselő: Az a kettőség biztos nem jó, hogy az önkormányzat tartja fent és 
idejönnek minden problémával és azt kötelező megcsinálni és nincs beleszólásunk abba, hogy 
takarékoskodjanak, vigyázzanak mindenre. Ha tudjuk fizetni a pénzt, akkor nem kérdés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fizetnünk kell, ha nem fizetjük, akkor az állami támogatásból 
levonják. Amikor felajánlottuk az Államnak működtetésre, úgy gondoltam, hogy ennél 
rosszabbul fognak bennünket megítélni és azt hittem, átvállalják a működtetést. Fizetni kell 
érte, ingyen nem megy. Látják, hogy milyen bevételt vettek figyelembe, amivel az a 
probléma, hogy a gépjárműadó 50 %-áról beszél, de ez nem jó fogalmazás, hiszen a 
gépjárműadó helyben maradó részének 50 %-át lehetett volna figyelembe venni. Az iparűzési 
adó 25 %-át eleve az egyéb feladatokba be fogja számolni a költségvetést csökkentetten.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez a jobb megoldás, ha átadjuk és fizetjük a 2 millió Ft-ot. Annyi 
gondot, bajt fog hozni, ha működtetjük tovább.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha nem az önkormányzat a fenntartó, akkor nem mi mondjuk meg, 
hogy ezt tudunk adni, ezt nem tudunk adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A tanfelügyelet működni fog, ha ott valamit felfedeznek, 
hogy nem megfelelő, abban a pillanatban jelzik, hogy ezt is cserélni kellene, vegyük meg, ha 
az önkormányzat működteti. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A folyamatban lévő projekteket átvállalják jogutódként? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Folyamatban lévő most nincs, de át kell adni azokat a 
projekteket is, amiket lezártunk és a monitoringot csinálják tovább. Nem említettem még, de 
szó volt az iskolabuszról is. Talán, akinek bejáró gyermeke van, térítik a költségét. Ha van 
oktatási megállapodás, akkor fizeti az adott önkormányzat. Kiszomboron ilyen nincs, ha 
Makóra járnak, azt fizeti mindenki magának. Ez most ebben az időszakban így van. Majd a 
fejlesztési programból derül az ki, hogy Ferencszállás és Klárafalva melyik iskolához fog 
csatlakozni. Ami szintén nem a ferencszállási, klárafalvi településvezetőkön fog múlni, hanem 
a KIK által összeállított fejlesztési terveken. Próbáltam jelezni, hogy évek óta idejárnak a 
tanulók, az iskolának nagyon fontos lenne, mert ennek az lehet a vége, hogy egy osztálynyi 
gyerek fog elkerülni. Erre szintén nincs ráhatásunk, annyit tudunk tenni, hogy amikor 
készülnek ezek a fejlesztési tervek, oda kell figyelnie mindenkinek, kérni, javaslatot tenni. 
Debrey Attila is mondta, hogy Ferencszállás és Klárafalva másik járáshoz fog tartozni. A KIK 
elnöke korábban tartott egy előadást és ott már felmerült ez a kérdés, hogyha a gesztoriskola 
az egyik megyében van, a másik megyéből járnak oda gyermekek, akkor mi a teendő. 
Megszűnik ez a feladatellátása annak a másik településnek? A válasz az volt, hogy az lesz a 
főszabály, hogy a gesztoriskola, amelyik megyéhez tartozik, ahhoz fog tartozni az iskola. 
Nincs jogi akadálya annak, hogy ferencszállási, klárafalvi gyermekek idejárhassanak. Majd 
azon múlik, hogyan fogják ezeket a terveket összeállítani, mert működnek alapítványi iskolák 
is és az egészet át fogják gondolni, hogy az állami fenntartású iskolák irányába vigyék az 
alapítványit vagy fordítva. A fejlesztési terveket felül kell vizsgálni az év első negyedében. 
Az biztos, hogy az iskolának nem lesz szerencsés, ha Ferenszállást és Klárafalvát nem ide 
fogják beiskolázási körzetként tagosítani vagy behozni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Igazgató asszonynak nagyon kell ezt figyelnie. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzatnak kell figyelnie. Ha megtörténnek az 
átadások, ezt a szándékot kérni kell tőlük. Érezzék, hogy ezt szeretnénk és az iskolának 
nagyon fontos. Ferencszállás nem akarja a meglévő társulásokat felbontani, de ez nem az ő 
kompetenciájuk. Kiszombornak sem lesz ráhatása, hogy hány osztályt indítanak 
szeptemberben. Most az van előterjesztve, hogy a pedagógusokat ebben a tanévben nem lehet 
elküldeni, szeptembertől viszont már új beosztások fognak készülni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Lehet, azt mondják majd, hogy 30 fő egy osztály. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A gyereklétszám, ahogy telnek az évek, egyre rosszabb.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a tapasztalatom, hogy amikor egy nagy „kalapba” megy a pénz, 
a kisebbek és periférián lévők leépülnek. Csökkenni fog a fenntartásra fordítható pénz, le lesz 
lakva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez volt a gondom, azt mondták tegnap, hogy miért 
gondolom, hogy nem jól fogják működtetni. A rendszerben az nincs benne, hogy számon 
kérhetjük a 2 millió Ft-ot, nincs benne garancia. A másik oldalon, ha az önkormányzat 
működteti, akkor az ehhez kapcsolódó jogszabályokban előírtakat számon kérhetik rajtunk. 
Ha látszik valami elhanyagoltság, akkor természetesen a szülő és az önkormányzat is jelezhet, 
hogy ilyen probléma van. Azt hiszem, ettől nem zárkózhatnak el, ha gond van egy 
intézményben, akár a tulajdonos, mert látja, hogy mi folyik, akár a szülők, bárki jelezheti. 
Most is így működik, ha valami nincs rendben.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A döntéssel kapcsolatban jogilag, hogy miről is van szó. 
Eredetileg a működtetési kötelezettség az önkormányzaté. Az önkormányzat kért felmentést, 
amire azt mondta az illetékes döntéshozó, hogy a felmentési kérelem elfogadható és jogos, 
csak meghatározta, mennyit kell fizetni. Amennyiben a testület úgy dönt, ami a határozati 
javaslatban szerepel, hogy vállalja, akkor ezt meg kell küldeni, és eszerint megy tovább. Ha 
nem születik döntés vagy ellentétes lenne a döntés, akkor visszakerül a működtetés joga. 
Azért, mert nem vállalta az önkormányzat azt a feltételt, ami alapján azt mondták, jogos, csak 
fizessen az önkormányzat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az anyagban fel kell sorolni mindent, a biztosításokat, 
szerződéseket is, valamint a folyamatban lévő peres eljárást is. Azt sem tudjuk, nem látjuk 
előre, ha az önkormányzat vállalná a működtetést, mennyire fogják az előírásokat szigorúan 
nézni, mennyire nem, mennyire kell majd még hozzá több pénzt biztosítani. Nincs semmi 
tapasztalat a működtetésre, ez hogy fog működni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Biztos vagyok benne, hogy mindent szigorúbban néznek, ha nem 
nekik kell hozzá biztosítani a pénzt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztos, hogy költséghatékonyan próbálnak majd dolgozni, 
oda fognak nagyon figyelni minden egyes kiadási nemre. Ez olyan elkötelezettség vagy így 
vagy úgy a két variációban, hogy csak 2015. szeptemberében lehet módosítani. Ezt addig nem 
lehet módosítani, ha most felvállaljuk a működtetést és rosszul döntöttünk, akkor sem, ha azt 
vállaljuk fel, ami elő van terjesztve és rosszul döntöttünk, akkor sem lehet változtatni. Az 
eredeti törvényjavaslatban volt éves változtatási lehetőség, majd kivették. Igazgató asszonnyal 
beszéltünk tegnap arról, hogy viszonylag minden megvan az iskolában, de parkettát kellene 
pár teremben a régebbiek közül lakkozni, székeket említettek, hogy vásárolni kellene. Úgy 
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látják, hogy túl sok mindenre nincs szükség. Nem tudjuk, hogy vajon ezek megfelelőek-e. A 
pótlásoknál megfelelőnek tartják-e vagy nem. Kérdés, észrevétel? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Nem látom át még mindig sajnos. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Átadni átadja az önkormányzat az iskolát. A pedagógusok, iskola 
könyvtáros, iskolatitkár bérét mindenképpen fizetni fogják. A KIK dönt szakmailag, adják az 
utasítást a pedagógusoknak. Kell egy átadás-átvételi megállapodást megkötni, aminek két 
változata van. Az egyik, hogy a működtetéssel az önkormányzat foglalkozik. Törvény alapján 
kellene. A testület benyújtotta felmentési kérelmét azzal, hogy működtesse az, aki az egészet 
viszi, a KIK, egy kézben legyen az egész, ezt ki kellene váltani 2 millió Ft-tal havonta, ez 
évente 24 millió Ft. Ha befizeti az önkormányzat ezt a pénzt, akkor továbbiakban az iskolával 
kapcsolatban semmi teendő nincs. Abban az esetben, ha nem fizeti be az önkormányzat ezt a 
„kiváltási” pénzt, akkor a működtetés azt takarja, hogy az összes ott lévő eszközt, a nagyon 
szűk körben vett taneszközökön kívül, a rezsi költségeket, és a technikai alkalmazottak bérét 
kell fizetni. Ennek a költsége több lenne, mintha „kiváltanánk”. Plusz még ezzel foglalkozni 
is kell. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Közmunkást nem is fogunk biztosítani segítségként? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem vagyunk kötelesek közmunkást biztosítani. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Idáig az önkormányzat fenntartója volt ennek az intézménynek. A 
következő az lesz, hogy az alapító okirat, ami a Dózsa György Általános Iskolára vonatkozik, 
nem lesz érvényben január 1-től, hanem a KIK-nek egy része lesz az iskola. Akármelyik 
döntés is születik, a KIK része lesz, állami fenntartásban.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Lehetett volna olyan verzió is, hogy semennyivel nem kell 
hozzájárulni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Miniszteri döntés. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A létszám alapján számolták ki a 2 millió Ft-ot?  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az önkormányzat teherbíró képessége alapján úgy ítélték meg, 
hogy támogatható a felmentési kérelem, azonban ki kell váltani ezt a működtetést. 
Összességében arányban van azzal, mintha működtetnénk, még többet kellene befizetni. Más 
dolog, ha azt nézzük, hogy mindent biztosít az Állam, átveszi, és mégis az önkormányzatnak 
kell pluszban hozzájárulni.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Olyan kerek szám a 2 millió Ft. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyan variáció ebben nincs, amiben nem kellene fizetni. A 
mai tudásunk szerint, talán nagyon kicsi a különbség. Nem is tudjuk igazán, hogy mi volna a 
jobb, mert nincs működési és működtetési tapasztalat e mögött az intézmény mögött. Azt 
érezzük, ha felvállaljuk, akkor bármikor jöhetnek, hogy még mi hiányzik, és mit kell pótolni. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Ha pénzben egyforma, akkor is jobb, ha fizetünk és nincs vele gond. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem az a lényeg, hogy nincs vele gond. Azt ne vegyük 
figyelembe, hogy van vele gond vagy nincs. Ha két irányítás van, vigyázni kell, hogy ne 
fogyjon sok áram, gáz, most igazán, ha nincs meg az alá- fölérendeltségi viszony, mint 
fenntartó és intézmény, akkor ezt vagy komolyan veszi vagy nem. Nincs, amit számon lehet 
kérni, nincs eszköz rá. Az biztos, ha a 2 millió Ft-ot odaadjuk, úgy érzem, hogy az iskolának a 
fűtési és egyéb költségeit ez le fogja fedezni, erre mindenképpen szükség van, ezt el fogják 
költeni erre az iskolára, bízunk benne. Mennyire fognak spórolni a papírral és a többivel, azt 
már a KIK tudná megmondani. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Ha fizetünk, utána nem szólhatunk bele, hogy szombaton és 
vasárnap nyitva legyen például a Sportcsarnok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem. A Sportcsarnokot a kiszámolt önköltség alapján fogják 
bérbe adni. Valószínű szombat, vasárnap nem lesz nyitva.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mindenképpen a 2 millió Ft megfizetése mellett vagyok. Ha 
visszanézünk az elmúlt 20 évre, a testület az adott pillanatban a legjobb döntést hozta. Nem 
emlékszem olyan döntésre, amit számon kérhetnének rajtunk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Felmerült a hitel kérdése is, hogy úgy éreztük, jól döntöttünk. 
Úgy gondolom, a falu fejlődött, mert amit lehetett, megvalósítottunk. Nem hiszem, hogy nem 
történt semmi. Talán azért is fájdalmas ez a dolog, mert szépen helyrehozva adjuk át. Most ha 
egy nem helyreállított iskolát adnánk át és örülünk, hogy szabadulunk tőle, más lenne a 
helyzet.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Itt marad a faluban, és az állaga megmarad, mert érdeke az iskola 
vezetésének is, hogy az állaga ne romoljon. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha nem ad rá pénzt, elvonja? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha lesznek pályázatok, figyelniük kell, eddig az önkormányzat 
figyelte.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Figyelni kell. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 18 intézményt fog nézni a KIK, nem azt fogja nézni, hogy 
Kiszombor. Ha pályázik, akkor rangsorolja az intézményeket, hogy melyik van rosszabb 
helyzetben. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Félek attól, hogy eddig napra készen a hivatal segített az 
iskolának a működtetésben és bármi kellett, akkor be volt szerezve azonnal, megvolt a 
kapcsolat. Most ezt nem lehet tudni, 18 iskolát kell egy rendszerben összefogni. Mikorra lesz 
egy izzó kicserélve, egyáltalán ki cserélheti ki? A pénzben nem olyan nagy a különbség, de a 
félelem ott van, mert mindannyiunknak az érdeke az, hogy az odajáró gyermekek, tanárok 
ugyanúgy tudjanak tanulni, dolgozni. Lehet, ez a folyamatosság nem fog tudni úgy működni, 
ahogy eddig, mert a gazdája itt volt helyben.  
 
Gazsi Gábor képviselő: 2015-ben már lesz tapasztalat, és akkor ismét lehet benne dönteni. 
Ennyi idő alatt az iskolaépület nem fog leromlani. Biztos vigyáznak rá. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Gondolom, a tulajdonosoknak be lehet majd menni, szét lehet 
nézni. Akár kérhetjük is a KIK-től, hogy évente egyszer bejárást csináljunk. Odaadjuk a 
vagyont kezelésre, úgy gondolom, vannak jogosítványok is, hogy végignézhessük a KIK 
vezetőjével az épületet. Van még egy problémánk, hogy az étkeztetést ki szolgálja ki. 
Szerintem benne van abban a létszámban, amit elvisznek, ez még egy következő megbeszélés 
kérdése lesz. Ez jelentheti azt, hogy a konyhánál létszámcsökkentést kell végrehajtani.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Az étkeztetést nem a KIK dönti el honnan lesz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem. A gyermekétkeztetés itt marad. Arról van szó, ha 
kiviszik az óvodába vagy a KIK által fenntartott, működtetett intézménybe, az ételt ki osztja 
ki? Az egy dolog, hogy az önkormányzat fizeti a számlát az ételért, de ki osztja ki? Érzésünk 
szerint ezt nekik kell majd megoldani. Biztos, hogy már az első időszakban is nehézséget fog 
okozni az ott dolgozó takarítónőknek. Azt nem tiltja a jogszabály, hogy valami célzott 
eszközzel vagy támogatással nem lehet ezt az iskolát támogatni, minden lehetőségünk erre 
ettől függetlenül megvan, csak az a baj, hogy az e mögött álló pénzügyi lehetőség nem 
hiszem, hogy nagyon tág lenne. Vélemény? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az a baj, hogy érzelmi kérdést nem lehet csinálni belőle. 
Nincs értelme érzelmi kérdést csinálni belőle. 1,8 millió Ft-nál, ha volna értelme most 
érzelmekről gondolkodni, vitatkozni vagy érvelni mellette vagy ellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ráadásul ez 2011-es teljesítési szám, ennél ez csak több 
lehet, ebben nincsenek benne olyan eszközök, amelyek pótlásra szorulnának. Az érzelmi 
kérdést már mi is átéltük. Kérdés, észrevétel, vélemény? Amennyiben nincs, aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, elfogadja a 2 millió Ft-os hozzájárulást, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 299/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Hozzájárulás köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez – a 
nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 97. § (24) bekezdés ab) pontja alapján 
meghozott döntésről 
 
299/2012.(XII. 11.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a hozzájárulás 
köznevelési intézmény működtetésével összefüggő költségvetéshez tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – figyelemmel a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (a továbbiakban: Nkt.) 74. § (6) bekezdésére, az 
Emberi Erőforrások Minisztériuma Oktatásért Felelős Államtitkára 52915-1/2012/KOHAT 
ügyiratszámú, miniszteri döntésről szóló értesítésében, valamint a Képviselő-testület 
278/2012.(XI. 13.) KNÖT határozatában foglaltakra – akként határoz, hogy a 2013. január 1-
je és 2015. augusztus 31-e közötti időszakra – a köznevelési intézmény működtetésével 
összefüggő költségvetéshez - megfizetendő 2.000 ezer Ft havi hozzájárulás összegét 
elfogadja. 
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2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Nkt. 74. § (4) 
bekezdésében foglaltak alapján az önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett 
bevételek terhére a saját tulajdonában álló – az állami intézményfenntartó központ által 2013. 
január 1-jétől fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló – ingó és 
ingatlan vagyon működtetéséhez megállapított hozzájárulását megfizetését vállalja.  
 
A határozatról értesül: 
- Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 
- Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatóság 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Megállapodás a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő 
intézmény átadás-átvételről 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megállapodás-tervezet, a teljességi nyilatkozat és a 
megkeresés a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megállapodás a köznevelési intézmények állami fenntartásba 
vételével összefüggő intézmény átadás-átvételről. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 300/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Megállapodás a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő 
intézmény átadás-átvételről 
 
300/2012.(XII. 11.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a megállapodás 
a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő intézmény átadás-
átvételről tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – figyelemmel a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 74.§ (1) bekezdésére, valamint a köznevelési 
feladatot ellátó egyes önkormányzati fenntartású intézmények állami fenntartásába vételéről 
szóló 2012. évi CLXXXVIII. törvény 13. § (2) bekezdés a) pontjára – a Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata és a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ (a továbbiakban: 
KIK) által megkötendő, a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő 
intézmény átadás-átvételről, a feladatellátáshoz kapcsolódó  létszám átadásról, valamint a 
feladatellátáshoz kapcsolódó vagyonelemek, jogok és kötelezettségek megosztásáról szóló 
megállapodásban foglaltakat – a melléklet szerinti tartalommal, azon opcionális változat 
szerint, mely alapján a működtető a KIK – jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné 
polgármestert a megállapodás és a teljességi nyilatkozat 2012. december 15. napjáig történő 
aláírására. 
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2. Az 1. pontban meghatározott dokumentumok a határozat mellékletét képezik. 
 
A határozatról értesül:  
- Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Árajánlat és szerződés-tervezet települést bemutató film készítésére 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a szerződés-tervezet a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Árajánlat és szerződés-tervezet települést bemutató film 
készítésére. A szerződés-tervezetben szereplő összegért vállalná, meghatározott feltételekkel.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: 300.000,- Ft-ról van szó. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő. A határozati javaslatban elírás történt, 10.000,- Ft 
szerepel 100.000,- Ft helyett. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A szerződés-tervezet első oldalán a 3. pontban az ütemezés szó is 
rosszul van írva, valamint az ütemezés dátuma „2012. augusztus 31.” helyett „2013. 
augusztus 31.” helyesen. Kiírt a testület pályázatot filmkészítésre, akkor javasoltam, 
biztosítsunk hozzá 100.000,- Ft-ot, arra nem biztosítottunk, lehet, nem is pályáztak volna, és 
minőségében sem lenne ilyen. Czibolya Kálmán esetében a szakma, ami mellette szól.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem, amire a pályázatot kiírtuk, nem ölelt volna fel ekkora 
témát. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Felölelt volna.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Czibolya Kálmán profin megcsinálná. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ahol honlapokon fent van ilyen film, néztem is többet, nagyon jó. 
A korábbi ajánlatához képest a teljes filmet csinálná meg 300.000,- Ft-ért. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Korábbi testületi döntés alapján felvettem a kapcsolatot 
Czibolya Kálmánnal és ez lett a tárgyalás eredménye. Kérdés, észrevétel, javaslat? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az elhangzott szükséges javításokkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal meghozta 301/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Árajánlat és szerződés-tervezet települést bemutató film készítésére 
 
301/2012.(XII. 11.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az árajánlat és 
szerződés-tervezet települést bemutató film készítésére tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
modern településmarketing, a települési honlap tartalmának gazdagítása érdekében elfogadja 
a tárgyban érkezett ajánlatot és megrendeli a mellékelt szerződés-tervezetben foglalt 
tartalommal, ütemezésben és 300.000,-Ft összegű vállalkozói díj ellenében a 
www.kiszombor.hu honlaphoz 

Czibolya Kálmán filmkészítő, egyéni vállalkozó 
által készítendő, a települést bemutató filmes anyagot. 
 
A Képviselő-testület a www.kiszombor.hu honlapra kerülő, a települést bemutató  filmes 
anyag készítésének vállalkozói díját biztosítja akként, hogy 2012. december 17. napjáig az 
önkormányzat 2012. évi költségvetése felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy 
értékesítése) keret terhére biztosít a teljesítés arányában 200.000,-Ft összeget, a vállalkozói díj 
fennmaradó összegét, 100.000,-Ft-ot az önkormányzat 2013. évi költségvetésében eredeti 
előirányzatként tervezi. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a www.kiszombor.hu honlapra kerülő, a települést bemutató filmes 
anyag készítésére vonatkozó, a fentieknek megfelelő tartalmú mellékelt szerződés aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- Czibolya Kálmán stúdióvezető 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülés keretében folytatja munkáját. 
 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző  
 


